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Finto-palvelun ohjausryhmän kokous 28.2.2024 

Aika  28.2.2024 klo 13.00-15:00 

Paikka  Zoom-etäyhteys:  
  https://helsinki.zoom.us/j/63705579582?pwd=TzVoYzNWRjRTdHJQeGtPZ1VlSGp1UT09 

 

Jäsenet  Katri Seppälä, Sanastokeskus ry (puheenjohtaja) 

Riitta Alkula, Digi- ja väestötietovirasto 

Kristiina Hormia-Poutanen, Kansalliskirjasto 

Eeva Klinga-Hyöty, Ammattikorkeakoulujen kirjastot (varapuheenjohtaja) 

Maria Kovero, yliopistokirjastot 

Virpi Kultanen, erikoiskirjastot 

Rebekka Laaksonen, valtioneuvoston kanslia 

Johanna Lilja, Kansalliskirjasto 

Outi Maisalmi, Väylävirasto 

Kimberli Mäkäräinen, Wikimedia Suomi 

  Marjut Puominen, yleiset kirjastot 

  Lauri Saarikoski, Yle 

Jouni Tuominen, HELDIG 

 

Nina Hyvönen (pysyvä asiantuntija) 

  

Esittelijä  Mikko Lappalainen 

  

Sihteeri  Mirja Anttila 

 

Kutsutut  Mona Lehtinen 

asiantuntijat  Mika Vaara 

 

 

 

  

 

  

https://helsinki.zoom.us/j/63705579582?pwd=TzVoYzNWRjRTdHJQeGtPZ1VlSGp1UT09
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ESITYSLISTA 

  

1. Kokouksen avaus 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.01. 

 

2. Kokouksen päätösvaltaisuuden toteaminen 

 

Kokous todettiin päätösvaltaiseksi. 

 

3. Kokouksen esityslistan hyväksyminen 

 

Esitys: Hyväksytään esityslista. 

 

Päätös: Esityslista hyväksyttiin. 

 

KESKUSTELUASIAT 

 

4. Finto-palvelun toimintasuunnitelma vuodelle 2024 

(Mikko Lappalainen) 

 

Esitellään ohjausryhmässä päätettyjen toiminnan painopisteiden pohjalta 

tarkennettu toimintasuunnitelma vuodelle 2024. 

 

Keskustelu 

Kysyttiin tarkennusta suunnitelman kohdasta "Konsolidoitu YSO -selvitys". Todettiin, 

että konsolidoitu YSO tarkoittaa koneellisesti yhdeksi sanastoksi yhdistettyä YSOa, 

YSO-paikkoja ja YSO-aikaa. Tämänkaltaisesta yhdistelmäsanastosta voisi olla hyötyä 

kuvailijoille, joilla on kaikki mainitut sanastot käytössä. Lisäksiin kysyttiin teos-

sanaston mahdollisesta julkaisusta Finto.fi:ssä. Todettiin että asiaa selvitetään 

työryhmissä sekä kuvailun ohjausryhmissä. 

 

Keskusteltiin uuden ontologiaeditorin käyttöönottoaikataulusta. Todettiin että 

aikataulu tarkentuu seuraavan kehityssprintin aikana. JUHO-ontologian osalta 

editorikeskustelua jatketaan sähköpostitse. 

 

5. Automaattisen kuvailun toimintasuunnitelma vuodelle 2024 

(Mona Lehtinen) 

 

Esitellään toimintasuunnitelma vuodelle 2024. 
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6. Finton vuosikello vuodelle 2024 

(Mirja Anttila) 

 

Keskustellaan vuoden 2024 painopistealueiden sijoittamisesta vuosikelloon, sekä 

mahdollisista muista vuosikelloon lisättävistä asioista. 

 

Keskustelu 

Kysyttiin onko visuaalisen ilmeen uudistus mahdollista toteuttaa jo juhlaseminaariin, 

mutta todettiin, että tämä ei aikataulullisesti ole mahdollista. Uutta ilmettä on 

kuitenkin tarkoitus esitellä seminaarissa. 

 

7. Ontologiaeditorityön eteneminen 

(Mika Vaara) 

 

Editoriuudistuksen ensimmäinen sprintti on juuri meneillään. Siinä valittu Vocbench-

ohjelmisto asennetaan kehityspalvelimelle, laaditaan dokumentaatiota, parannetaan 

suorituskykyä sekä muokataan YSOn kehitysversiota Vocbenchille sopivaan 

muotoon. Työtä tehdään yhdessä Sanastokeskuksen kanssa. 

 

Keskustelu 

Todettiin, että jo ensimmäisessä sprintissä on pystytty parantamaan toiminnallisuutta 

huomattavasti, mikä on yksi avoimen lähdekoodin ohjelmiston etuja. Keskusteltiin 

tulevien sprinttien tärkeimmistä kehityskohteista; esiin nostettiin esim. 

versionhallinnan modernisointi ja käyttöliittymäparannukset yksityiskohtiin yhdessä 

sanastojen ylläpitäjien kanssa, sekä hierarkia- ja hakumoodien tutkiminen ja 

mahdollisimman tehokas hyödyntäminen ylläpitotyössä. Erikoisontologioiden 

testaus on ajankohtaista, kun perusominaisuudet on saatu toimiviksi. Seuraavaksi on 

vuorossa testausvaihe, jonka pohjalta lyödään lukkoon toisen sprintin 

kehityskohteet. Todettiin myös, että jo tuotantokäytössä olevan YSO-paikat-

sanaston ylläpidossa voidaan testata joitakin toiminnallisuuksia ja saada myös sitä 

kautta palautetta. 

 

 

AJANKOHTAISET ASIAT 

 

8. Highlight report 1/24 - Finto-palvelun ajankohtaiset asiat 

(Mikko Lappalainen) 
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MUUT ASIAT 

  

9. Seuraava kokous 

 

Päätetään seuraavan ohjausryhmän kokouksen ajankohta. 

 

Päätös: Sovitaan doodlella touko-kesäkuun vaihteeseen. 

 

10. Kokouksen päättäminen 

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.33. 


